
  

Ja – Vi kan få fred! 
 

 Jeg læste i  bogen Kærlighedens 5 sprog en henvisning til Lukas 

Evangeliets kapitel 6 vers 27. 

  
Her står: ” Elsk jeres fjender – Gør godt mod dem, som Hader jer.” Og 

i vers 31 står: ”Gør mod andre mennesker sådan som I vil, at de skal 
gøre mod jer.”  Jeg læste videre i biblen – Vers 33: ”Og hvis I gør 
imod dem, der gør godt imod  jer,  hvad tak kan I vente for det? 
Syndere gør jo det samme.” 
  

Jeg tænkte straks på vore krige – Tænk om vi ophørte med at bombe 

og i stedet  

satte massivt ind med genopbygning af Irak og Afghanistan!! 

  

I bogen henvises til ægtefæller, der er kommet til at hade  hinanden og 

hvor beskrevne handlinger får situationen til at vende 180 grader.  

Hvor er det dog meget nemmere i Irak og Afghanistan! -  Her er der jo 

en situation, hvor vi er den direkte årsag til en opblussen af stamme- 

og religionskrige.  Og hvor vi slet ikke hader den enkelte bonde eller 

kontordame eller mor, hvis liv vi har været med til at gøre usikkert og 

utrygt og fyldt med fattigdom.  

Gemte vi bomberne væk og sendte bygningsarbejdere og materialer til i 

ydmyghed at knokle for at bygge op  

så vendes situationen helt  
SÅ FALDER GRUNDLAGET FOR DERES HAD MOD OS 

VÆK 
  

Disse tanker kaldes naive.. ALLE virksomheder og projekter er startet 

med naivitet og optimisme, der så i mange tilfælde har båret frugt. 

Fra intet. Og nogle gange fra håbløshed. 

Med kærlig hilsen, Lise Vestergaard 
 
 


